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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI 

YÖNETİM KURULU BAŞKANI 
SAYIN BAKANLARIM, 
DEĞERLİ BAŞKANIM, 
ÜLKEMİZİN DEĞERLİ ODA VE BORSA BAŞKANLARI, 
DEĞERLİ KONUKLAR, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 

 

HEPİNİZİ ŞAHSIM VE İZMİR’İN TÜM ODA VE BORSALARI ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

KENTİMİZİN 9 TİCARET ODASI, 1 SANAYİ ODASI VE 2 TİCARET BORSASI’NI TEMSİLEN BU 
KÜRSÜDEYİM. 

İZMİR, BÜYÜK BİR KENT. 

TÜRKİYE’NİN EN BÜYÜK 1000 SANAYİ KURULUŞUNUN YÜZDE 7’Sİ İZMİR’DE. 

GÜZEL KENTİMİZİN AVANTAJLARI ÇOK, AMA BUNLAR BİZE YETMİYOR. 

BU KENTİN GİRİŞİMCİLERİ OLARAK BİZLER; TÜRKİYE’NİN EN HIZLI BÜYÜYEN KENTİ OLAN İZMİR’İN; 
AKDENİZ ÇANAĞININ CAZİBE MERKEZİ VE YENİ BARSELONASI OLMASINI ARZU EDİYORUZ. 

BUNUN İÇİN POTANSİYELİMİZ DE AZMİMİZ DE TAM. 

ANKARA’DAN TALEBİMİZ ÇOK. 

ANCAK BU TALEPLER BİR AYRICALIK YA DA HİÇBİR İLDE OLMAYAN İSTEKLER İÇERMİYOR. 

ODA VE BORSALARIMIZIN İZMİR’İN GELİŞMESİ İÇİN EN ÇOK TALEPTE BULUNDUĞU KONULARIN 
BAŞINDA ULAŞTIRMA VE KAMU DESTEKLERİ GELİYOR. 

İZNİNİZLE ŞİMDİ KENTİMİZİN, ÜLKEMİZİN GELİŞİMİNE GERÇEKTEN POTANSİYELİ ORANINDA KATKI 
YAPMASININ ÖNÜNÜ AÇACAK TALEPLERİMİZİ SIRALAMAK İSTİYORUM… 

ÖNCELİKLE İZMİR, HER ANLAMDA KOLAY ULAŞABİLİR BİR LOJİSTİK KENT OLMALIDIR. BUNUN İÇİN;  

 KÜÇÜK MENDERES HAVZASI’NIN ÜLKE EKONOMİSİNE DAHA BÜYÜK KATKI 
SAĞLAYABİLMESİ İÇİN TORBALI-BAYINDIR-ÖDEMİŞ-KİRAZ ÇEVRE YOLU 
TAMAMLANMALI, AYDIN-ÖDEMİŞ-SALİHLİ TRANSİT GEÇİŞİNİN TÜNELLERLE BAĞLANTISI 
SAĞLANMALIDIR. TORBALI-SELÇUK ARASI PAMUKYAZI MEVKİİ DUBLE YOL HALİNE 
GETİRİLMELİDİR. TİRE’NİN OTOYOL BAĞLANTISI TAMAMLANMALIDIR. BERGAMA-
AKHİSAR-SALİHLİ DUBLE YOLU TAMAMLANMALIDIR. 

 ALİAĞA LİMANI VE 2015 YILINDA FAALİYETE GEÇMESİ PLANLANAN KUZEY İZMİR 
LİMANLARI İÇİN ALTYAPI HİZMETLERİ GELİŞTİRİLMELİ VE BU LİMANLARLA KARA VE 
DEMİRYOLU BAĞLANTILARI İVEDİLİKLE GÜÇLENDİRİLMELİDİR. ÇANDARLI LİMANI’NIN 
GELECEĞİ BİR AN ÖNCE NETLEŞTİRİLMELİDİR. 

 ALİAĞA’YA KADAR GELMİŞ OLAN İZBAN, EFES VE BERGAMA’YA UZATILMALIDIR. 

 İZMİR MODERN BİR HAVA LİMANINA KAVUŞMUŞ ANCAK DIŞ BAĞLANTILARI ZAYIF 
KALMIŞTIR. TÜRK HAVA YOLLARI BAŞTA OLMAK ÜZERE, TÜM AKTİF HAVAYOLU 
ŞİRKETLERİNİN İZMİR’İ DİREKT UÇUŞLARLA DÜNYAYA BAĞLAMASI SAĞLANMALIDIR. 

 TURİZM TALEBİNİ YÜKSELTMEK İÇİN ANTİK EFES, BİR AN ÖNCE DENİZE 
BAĞLANMALIDIR. 

 ALİAĞA-BERGAMA-SOMA HATTINDA DEMİRYOLU İLE YÜK TAŞIMACILIĞI 
GELİŞTİRİLMELİDİR. 
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 ALSANCAK LİMANI RO-RO HİZMETİNE AÇILMALIDIR. 

 MENDERES BÖLGESİNDE LOJİSTİK MERKEZİ KURULMALIDIR. 

SAYIN BAKANLARIM,  
DEĞERLİ BAŞKANIM, 

BU SAYDIKLARIM, İZMİR’İN SÜRÜDÜRLEBİLİR ÜRETİM, TİCARET VE TURİZMDE HIZLANMASI İÇİN 
GEREKLİ OLAN HUSUSLARDIR. 

İZMİR’İN BİR DE TEŞVİKLER VE KAMU DESTEKLERİ KONUSUNDA EŞİTSİZ DURUMU VAR. 

BAKINIZ… 

ARKADAKİ HARİTADA GÖRÜLDÜĞÜ ÜZERE, İZMİR’İN YANI BAŞINDA, 3.5 KM YARIÇAPINDAKİ BİR 
COĞRAFYADA 4 FARKLI TEŞVİK MEKANİZMASI VAR. 

BAĞYURDU-TURGUTLU OSB-MANİSA VE İZMİR AKSINDA DÖRT AYRI TEŞVİK KADEMESİ GEÇERLİ. 

BU MANZARA, İZMİR İÇİN ADALETSİZ BİR DURUMA NEDEN OLUYOR.  

3.5 KİLOMETRE ÖTEDE DÖRDÜNCÜ BÖLGE TEŞVİKİ VARKEN, HANGİ YATIRIMCI BİRİNCİ BÖLGE 
SAYILAN İZMİR’E YATIRIM YAPAR, LÜTFEN DÜŞÜNÜN. 

İZMİR YAŞADIĞI TEŞVİK ADALETSİZLİĞİNİN BİR AN EVVEL BİTMESİNİ İSTİYOR. BUNUN İÇİN 
ÖNERİLERİMİZ ŞUNLAR: 

 ORGANİZE SANAYİ BÖLGELERİMİZ DOLANA KADAR İZMİR, KOMŞU İLLERDEKİNE BENZER 
TEŞVİK KAPSAMINDA DEĞERLENDİRİLMELİDİR. BU KAPSAMDA OSB’LER 4. BÖLGE 
TEŞVİKLERİNDEN FAYDALANABİLMELİDİR.  

 İZMİR’İN FARKLI BİR SİNERJİYLE BÜYÜMESİ İÇİN KENTİMİZE, DENİZLE BAĞLANTILI OLMAK 
KAYDIYLA AKDENİZ ÇANAĞININ EN BÜYÜK SERBEST BÖLGESİ KURULMALIDIR. 

 İZMİR, NE YAZIK Kİ BÜYÜK YATIRIM ÇEKEMEMEKTEDİR. BAŞBAKANLIK YATIRIM AJANSI, 
GELEN BÜTÜN BÜYÜK YATIRIM TALEPLERİ İÇİN İSTANBUL’U ADRES GÖSTERMEKTEDİR. 
YATIRIM AJANSI’NIN İZMİR ŞUBESİ GECİKTİRİLMEDEN AÇILMALIDIR. 

 İZMİR’İN MARKA KENT OLMASI HEDEFİNDE, TIPKI İSTANBUL VE ANTALYA ÖRNEKLERİNDE 
OLDUĞU GİBİ TANITMA FONU’NDAN ÖNEMLİ BİR KAYNAK AYRILMALIDIR. 

 İZMİR’İN BİR SAĞLIK SERBEST BÖLGESİ’NE KAVUŞMASI SAĞLANMALIDIR. 

 ELİDAŞ GİBİ İZMİR İÇİN ÖNEMLİ BİR GİRİŞİM OLAN, LİSANSLI DEPOCULUK ŞİRKETİNİN 
AYAKTA KALABİLMESİ İÇİN TÜM LİSANSLI DEPOLAR İÇİN DÜŞÜNÜLEN KAMU DESTEĞİ BİR 
AN EVVEL HAYATA GEÇİRİLMELİDİR. 

 HAYVANCILIK KONUSUNDA DAP, GAP, KOP, DOKAP BÖLGESİ İLLERİNE SAĞLANAN 
DESTEKLER İZMİR İÇİN DE UYGULANMALIDIR. 

 İZMİR’DE KENTSEL DÖNÜŞÜM HIZLANDIRILMALI, İHTİYACA UYGUN BİR KONGRE VE 
KÜLTÜR MERKEZİ, BİR OPERA BİNASI VE BİR MEGA MÜZE KURULMALIDIR. 

 İZMİR’DE BARAJ VE GÖLET YATIRIMLARI ÖNCELİKLER ARASINA ALINMALIDIR. 

 OTOMOTİV VE KİMYA SEKTÖRLERİNDE SÖZ SAHİBİ OLDUĞUMUZ İÇİN, BU İKİ BRANŞTA 
İHRACATÇI BİRLİĞİ KURMA TALEBİMİZ YERİNE GETİRİLMELİDİR. 

 TARIMA DAYALI SANAYİ, ORGANİK TARIM, JEOTERMAL SERACILIK, İZMİR İÇİN STRATEJİK 
YATIRIM KAPSAMINDA DEĞERLENDİRİLMELİDİR. 

 YENİLENEBİLİR ENERJİ, LOJİSTİK VE 12 AY TURİZM YATIRIMLARI DA, BU KAPSAMDA 
DESTEKLENMELİDİR. ÇEŞME YARIMADASI YAP-İŞLET-DEVRET MODELİYLE BEŞ YILDIZLI OTEL 
YATIRIMLARINA AÇILMALIDIR. 

 İZMİR İÇİN BÜYÜK ÖNEMİ BULUNAN KRUVAZİYER TURİZMDE, LİMAN ÜCRETLERİ ACİLEN 
RAKİP ÜLKELERLE AYNI SEVİYEYE ÇEKİLMELİDİR. 
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 İZMİR’DE PARİS’TEKİ RUNGİS’E BENZER BİR HAL YAPILMALIDIR.  

 GELECEK YIL ÜLKEMİZDE YAPILACAK G-20 TOPLANTILARININ BİR BÖLÜMÜ İZMİR’E 
ALINMALIDIR. 

 İZMİR İKTİSAT KONGRESİ’NİN İKİ YILDA BİR GENİŞ KAPSAMLI DÜZENLENMESİ VE 
SÜRDÜRÜLEBİLİR KILINMASI SAĞLANMALIDIR.  

 CUMHURİYETİN 100. YILI OLAN 2023 YILINDA DA, İZMİR’DE DÜNYA İKTİSAT KONGRESİ 
DÜZENLENMELİDİR. 

SAYIN BAKANLARIM, 
DEĞERLİ BAŞKANIM, 

İZMİR, SANAYİLEŞEN PEK ÇOK KENTİMİZ GİBİ CİDDİ BİR KİRLİLİK YAŞIYOR.  

 SÜRDÜRÜLEBİLİR BİR KENT YAŞAMI İÇİN İZMİR’DE KÖMÜR KULLANIMININ 
YASAKLANMASINI VE DOĞALGAZIN TÜM KENTE YAYILMASINI TALEP EDİYORUZ. 

ORGANİZE SANAYİ BÖLGELERİMİZİN ENTEGRE ULAŞIMI, ÜZERİNDE DURULMASI GEREKEN BİR 
DİĞER ÖNEMLİ KONUDUR. 

 OSB’LERİN KARAYOLU VE DEMİRYOLU BAĞLANTILARININ TAMAMLANMASINA İHTİYAÇ 
VARDIR. 

 SANAYİ YATIRIMLARININ OSB’LERDE KÜMELENMESİ SAĞLANMALIDIR. 

 OSB OLUŞTURULURKEN ÇEVRE ORGANİZE SANAYİ BÖLGELERİNİN DOLULUK 
ORANLARININ DİKKATE ALINMASINA ÖNEM VERİLMELİDİR.   

 İLÇE BAZLI SEKTÖREL TEŞVİKLERİN HAYVANCILIK, ÇİÇEKÇİLİK VEYA ENERJİ EKİPMANLARI 
GİBİ SEKTÖREL OSB’LERE DÖNÜŞTÜRÜLMESİ SAĞLANMALIDIR. 

 POTANSİYELİ OLAN İLÇELERDE FAKÜLTELER AÇILMASI SAĞLANMALIDIR.  

BU ANLAMDA BAYINDIR’DA ORMAN, TİRE’DE VETERİNERLİK, ALİAĞA’DA MAKİNE VE BERGAMA’DA 
SOSYAL BİLİMLER FAKÜLTELERİ İÇİN BÜYÜK İHTİYAÇ VARDIR. 

SAYIN BAKANLARIM, 
SAYIN BAŞKANIM, 
KIYMETLİ HAZİRUN, 

İZMİR’İN TALEPLERİNİ BU KISA SÜREDE AKTARMAYA ÇALIŞTIM. 

ESAS OLARAK BUGÜN İZMİR’E VERİLECEK DESTEĞİN, TÜRKİYE’NİN 2023 HEDEFLERİNE ULAŞMASI 
YOLUNDA SON DERECE ÖNEMLİ OLDUĞUNU SÖYLEMEK İSTERİM. 

İSTANBUL’U OBEZLEŞTİREREK DAHA YAŞANABİLİR BİR ÜLKE YARATAMAYIZ. 

HİÇBİR GELİŞMİŞ ÜLKEDE EN BÜYÜK KENTLE, ONU TAKİP EDEN KENTLERİN ARASINDA BU DENLİ 
BÜYÜK BİR UÇURUM YOK. 

İZMİR’İN TALEPLERİNİ BU GÖZLE DEĞERLENDİRMENİZİ RİCA EDİYOR, HEPİNİZİ SAYGIYLA 
SELAMLIYORUM. 


